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ZAHAJOVACÍ OPERNÍ 
GALAKONCERT
JAROMĚŘICE NAD ROKYTNOU

CARMEN
GEORGES BIZET
NOVÉ MĚSTO NA MORAVĚ

SANTINI A HUDBA 
JEHO SVĚTA
ŽĎÁR NAD SÁZAVOU

EVROPSKÉ HOUSLE 
ČTYŘ STALETÍ 
JAROMĚŘICE NAD ROKYTNOU

OPERNÍ HVĚZDY 
ZÍTŘKA 
ZÁMEK VALEČ

SLAVNÉ FILMOVÉ 
MELODIE
JAROMĚŘICE NAD ROKYTNOU

OPERETA 
GALA
JAROMĚŘICE NAD ROKYTNOU

Více informací a předprodej vstupenek:

www.peterdvorsky.com
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ROČNÍK

3. - 9. srpna 2024

O vyšší dani z nemovitosti i odpadech

Primátor 
(z)odpovídá

Zeptejte se

Své dotazy primátorovi Petru Ryškovi 
nám zasílejte na adresu: 

dawidowicz@jihlavske-listy.cz. 

� Dotaz J. H. k dani z nemovitosti: 
Státem doporučených 80 % najed-
nou narostlo v tichosti v Jihlavě na 
275 % oproti r. 2023. A já se ptám: 
Jste spokojen, p. primátore, jak jsou 
občané Jihlavy „oškubáni“?

Uvědomuji si, že navýšení daně z 
nemovitosti bylo skokové a nepří-
jemné. Nejdříve bych si dovolil zre-
kapitulovat, jaké změny v Jihlavě 
ohledně daně z nemovitosti proběh-
ly. Stát nic nedoporučoval, ale schvá-
lením v Parlamentu ČR navýšil pro 
letošní rok sazbu za metr čtvereční o 
80 %. Předpokládal, že takto vybere 
v rámci ČR na konsolidaci veřejných 
rozpočtů přibližně 10 mld. O tuto 
částku proto ponížil obcím rozpočty. 

Zároveň po 14 letech (při 60% 
kumulované in� aci) schválilo zastu-
pitelstvo města navýšení místní-
ho koe� cientu o 50 % z 1 na 1,5. To 
znamená, že pokud někdo platil daň 
z nemovitosti v roce 2023 1000 Kč, 
tak v roce 2024 se daň zvýšila jednak 
o 80 % nařízením státu (1000 x 1,8 = 
1800) a také o 50 % nařízením města 
(1800 x 1,5= 2700 Kč).

Toto navýšení se týká 95 % Jihlavy. 
Pouze v některých okrajových čás-
tech města se daň navýšila více, aby 
se srovnala všude ve městě na stejnou 
úroveň. Město tak získá navíc do roz-
počtu přibližně 46 mil Kč, které vrátí 
obyvatelům prostřednictvím služeb, 
jako je údržba komunikací, odpady, 
vodovody a kanalizace, sečení, veřej-
né osvětlení, MHD a další. 

Jen na MHD narostly od roku 2010 

roční náklady v důsledku in� ace, 
růstu energií, modernizace vozové-
ho parku i snížení jízdného pro něk-
teré věkové skupiny o 80 mil ročně; 
tedy mnohem více, než město vybere 
navíc na dani z nemovitosti. 

Nejsem tedy ani spokojen, ani 
nespokojen. Pouze je mi jasné, že 
pokud se zvýší náklady, měly by se 
zvýšit i příjmy. Protože daň z nemo-
vitosti je jedním ze zdrojů příjmů 
města a posledních 14 let byla, i přes 
in� aci, stále stejná, chápu, že její 

výrazný nárůst ze strany státu i města 
nyní bolí.

� JN: Jihlava navýšila koe� ci-
ent daně z nemovitosti, který u li-
dí vyvolal až bouři nevole. Jak jste 
avizovali, můžete se zavázat, že do 
konce volebního období této koa-
lice se již s koe� cientem nebude 
hýbat, tedy že se již nezvýší? 

Současná kalice již určitě nebude 
žádný z koe� cientů zvyšovat. Čtrnác-
tiletá in� ace byla, bohužel skokově, 
dorovnána a byly srovnány i nerov-
nosti v rámci města. Pro jakékoli dal-
ší zvyšování místního nebo základní-
ho koe� cientu není důvod. 

� JN: Dříve chodily složenky za 
odpad lidem domů. Letos již dosta-
nou jen upozornění na zaplacení 
e-mailem. Co když člověk nemá 
internet a zapomene zaplatit? 

Toto je otázka, kterou v součas-
nosti na magistrátu řešíme. Věříme, 
že drtivá většina obyvatel zapla-
tit nezapomene. Pokud těch, kte-
ří nezaplatí, bude relativně nízký 
počet, je možné, že je letos ještě 
obešleme dopisem. V každém pří-
padě budeme platbu opakovaně 
připomínat kromě e-mailu i vše-
mi dalšími kanály, které máme k 
dispozici. Od článků v Ježkových 
očích až po Facebook.

Město Jihlava v polovině května ote-
vřelo Stříbrný dům, který se nachází 
na adrese Masarykovo náměstí 21.

Budova prošla v průběhu posled-
ních dvou let rozsáhlou rekonstruk-
cí, která ji proměnila ve Stříbrný dům 
– symbol kulturního a architektonic-
kého dědictví Jihlavy. 

Na sociálních sítích se rekonstruk-
ce Stříbrného domu setkává s nad-
šenými ohlasy. „Byla jsem tam a jsem 
okouzlena i nadšená, jak krásné dílo 
se podařilo,“ napsala Patricia Smůlo-
vá, která ale dodala, že je škoda, že o 
kousek dál je „malovaný dům“, o kte-
rý se nikdo nestará a i jemu by dle je-

jích slov nějaká údržba prospěla.
„Pěkné, povedené. Tak se mají zacho-

vávat staré domy,“ těší se Renata Haj-
kova a přidává se k ní Miroslav Čejka, 
„Díky! Místo pro kreativní setkávání je 
pro Jihlavu velmi důležité a přínosné.“

Povedená rekonstrukce, Nádhera. 
To jsou nejčastější komentáře pod 
příspěvky o Stříbrném domě na Fa-
cebooku. Najdou se však i negativ-
ní ohlasy. Například uživatel pod 
pseudonymem Czech Mike napsal, 
že barák je chudák. „Stříbrné město, 
stříbrný dům, stříbrné, vlastně ne, zlaté 
daně,“ napsal pod fotku s domem.
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Stříbrný dům sklízí chválu 


